
 

Referat fra mødet i Udvalget og Mangfoldighed  
 
 

Mødedato 30. oktober 2023 
Mødetidspunkt  17.00 – 20.00 
Mødested Rådhuset, lokale 398 
Deltagere Mette Bjerre (forperson) 

Mette Hvid Johannesen (næstforperson) 
Polly Dutschke 
Jakob May 
Palle Eli 
Metin Lindved Aydin 
Sebastian Kaimson 
Kirsten Blåbjerg Pedersen 
Olaf Vollmer 
Helle Bach Lauridsen 
Mia Lejsted Bonde 
  
Gæster  
Lars Kloppenborg  
 

Afbud Thune Korsager 
Torben Dreier 
Ilham Mohamed 
 

 
 
1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.  
 

2. Præsentation af erfaringsopsamling 
Udvalget fik en præsentation af erfaringsopsamlingen og drøftede den herefter. I udvalgets drøf-
telse kom følgende synspunkter blandt andre frem:  

• Udvalget skal have mulighed for at tage aktuelle emner op - enten i form at henvendelser 
fra byrådet eller emner i det aktuelle i nyhedsbillede.  

• Til hvert møde skal der være et konkret formål med at mødes.  
• I udvalgets arbejde bør der være afveksling imellem helt konkrete emner og mere overord-

nede temadrøftelser.  
• At udvalget i sit valg af temaer skal se på, hvor udvalget rent faktisk kan gøre en forskel og 

ikke er afhængig af mange andre aktører for at lykkes. 
• Udvalget arbejder meget traditionelt. Det kunne være en idé at se på, hvad borgerne i Aar-

hus efterspørger - for på den måde at lægge sig i forlængelse af arbejdet med Aarhus Kom-
passet.  

 
3. Drøfte møde- og samarbejdsform for udvalgsarbejdet 

Udvalget drøftede i forlængelse af erfaringsopsamlingen formen for udvalgets kommende arbejde. 
Følgende synspunkter kom frem under drøftelsen:  

• Møderne kan variere mellem længere temadage fx som et seminar - hvor udvalget arbejder 
dybere med ét tema - og kortere udvalgsmøder.  



 

• De emner, som udvalget behandler, er svære at diskutere på et teamsmøde. Herudover er 
det relationelle mellem udvalgets medlemmer vigtig, og det skabes ikke på et virtuelt møde. 
Kortere arbejdsmøder kan fungere på Teams.  

• Udvalget bør være mere opmærksom på, hvornår en opgave gives videre.  
• Det er vigtigt for udvalgets arbejde, at det virker og har en effekt for borgerne i højere grad 

end formålet med at kommunikere til pressen om, hvad udvalget har arbejdet med. 
 

 
4. Tidsplan for de kommende to års udvalgsarbejde 

Udvalget fik præsenteret et udkast til tidsplanen for arbejdet med det næste kommissorium. Udval-
get godkendte tidsplanen. Der var følgende opmærksomhedspunkt:  

• Udvalgets arbejde vil i sidste halvdel af 2025 formeligt være præget af kommunalvalget i 
november samme år.  

 
 

5. Præsentation af temaer for kommissorium 2024-2025 
Udvalget fik en præsentation af de fire mulige temaer. Følgende synspunkter kom frem i forlæn-
gelse af præsentationen: 

• Udvalget skal være opmærksomme på at vælge emner, der allerede er forankret andre ste-
der i Aarhus Kommune, og som der allerede er truffet konkrete beslutninger om i byrådet.   

• Der kunne være en idé i at arbejde videre med emner/temaer, som udvalget allerede har 
behandlet i det tidligere kommissorium.   
 

6. Drøfte tema for kommissorium 2024-2025 
Udvalget drøftede i mindre grupper de fire mulige temaer. I forlængelse heraf samlede forpersonen 
op på temaerne, og udvalget besluttede at arbejde videre med teamet ’Taler vi til alle’. 
 
Forvaltningen udarbejder til næste udvalgsmøde et udkast til det kommende kommissorium for ud-
valget.  
 

7. Eventuelt  
Der var ingen bemærkninger.  
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